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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Lett-e eredményük és bármiféle következményük a 
roma felzárkóztatási mentorprogram ügyében indított vizsgálatoknak?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
17 éves a roma felzárkóztatási mentorprogram, melyben a mentorok személyre szabott segítséget
nyújtanak  roma  fiataloknak  valamely,  őket  sújtó  társadalmi  hátrány  leküzdésére.  Korai
iskolaelhagyás  megelőzése,  tehetséggondozás,  szakmaválasztás,  elhelyezkedés,  a  felsőoktatásban
való sikeres részvétel – a cél szinte bármi lehet. A kezdeményezés csak helyeselhető, a mentorálás
igen sikeres módja az egyén előmenetele segítésének.
 
Úgy tűnik azonban, a magyarországi cigányságnak is Dobrev Klára árnyékkormánya nyújtja az
egyetlen reményt a fölzárkózásra. Az önök kormányzása alatt ugyanis a program a  Híd a munka
világába projekt 2.0 változatává torzult. Farkas Flórián ebben is mind nagyobb befolyásra tett szert,
ezt utóbb Sztojka Attila örökölte, a források nagy részének itt sem volt semmiféle látszata, ami
pedig mégis volt, az bár ne lett volna. Havi 450 ezer forint (akkori 450 ezer forint!)  költséggel
hoztak létre irodákat köztudottan vezető roma politikusokhoz kötődő személyek, voltak városok,
ahol  többet  is,  ezekben  sokszor  családtagokat  alkalmaztak.  Mentorként  jelentős  részben
aluliskolázott, még érettségivel sem rendelkező, nyilvánvalóan alkalmatlan, ámde ugyancsak ebbe a
körbe tartozó személyeket foglalkoztattak.  A visszaélések miatt  a NAV is vizsgálatot indított  és
följelentés is született.
 
2017-ben például kétmilliárdos támogatást nyert el pályázaton a program. Májusban aztán meg is
újították a Fidesz és a Farkas vezette Lungo Drom választási szövetségét, a kampányban pedig sok
jelzés szerint a mentorok a romák fölzárkóztatása helyett jórészt a cigányság szavazatainak Fidesz
számára történő megszerzésére összpontosították erőfeszítéseiket.



 
Kérdezem tehát miniszter urat: hol tart most a roma felzárkóztatási mentorprogram, illetve az ennek
ügyében indított vizsgálatok?
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